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Raport de activitate al consilierului local Peti Andrei, pe anul 2011 

 
 

Anul 2011 s-a dovedit a fi un an bogat în activităţi şi rezultate din punct de vedere 
profesional. Anul trecut am continuat să lucrez pe două planuri, la Tîrgu Mureş în calitate 
de consilier local şi la Bucureşti, în funcţia de consilier personal al ministrului Mediului 
şi Pădurilor, Dl. László Borbély. Cele două activităţi m-au ajutat să am o vedere de 
ansamblu asupra problemelor cu care se confruntă oamenii, şi m-au ajutat în a găsi 
soluţii. 

Experienţa acumulată din activitatea desfăşurată la Bucureşti îmi este foarte utilă 
în rezolvarea problemelor generale cu care se confruntă comunitatea locală din Tîrgu 
Mureş, şi contribuie la o abordare integrată a soluţiilor propuse.   
 

Odată ce a intrat în vigoare noua lege a învăţământului, având în vedere noile 
atribuţii care au fost conferite consiliilor locale, am fost numit în mai multe Consilii de 
Administraţie ale unităţilor de învăţământ din municipiu: 
 - Gimnaziul “FRIEDRICH   SCHILLER”  şi grădiniţa cu program normal 
 - Liceul de Artă  
 - Grupul Şcolar “EMIL A. DANDEA” 
 - Grădiniţa cu program prelungit  „ŞTEFANIA” 
 - Grădiniţa cu program prelungit nr.16. 
 

În perioada de activitate prezentată am iniţiat o serie de proiecte de hotărâri, am 
propus mai multe modificări ale unor proiecte de hotărâri şi am transmis în mai multe 
rânduri solicitările târgu-mureşenilor, după cum urmează: 
 
Şedinţa din 8 februarie  
 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unui credit furnizor în valoare de maxim 
15.910.271 euro sau echivalent în lei, pentru realizarea unor investiţii publice de interes local: 
Nu am fost de acord, pentru că împovărează prea mult oraşul pe o perioadă lungă de timp, şi 
cu prioritate ar trebui să sprijinim investiţiile cu valoare adăugată, care aduc majorarea 
veniturilor bugetului local. 
 
Proiect de hotărâre privind finanţarea integrală din bugetul local a cheltuielilor de 
confecţionare şi amplasare firme pe frontispiciul unităţilor de învăţământ preuniversitar de 
stat de pe raza municipiului Tîrgu Mureş cu denumirea acestor unităţi şi în limba maghiară – 
proiect aprobat  
 
Şedinţa din 31 martie  
 
HCL nr. 105 din 31 martie 2011 privind rectificarea bugetului local al Municipiului Tîrgu 
Mureş pentru anul 2011, la propunerea mea s-a inclus la capitolul Servicii religioase –
realizarea grădiniţei de către Parohia Reformată VIII Tîrgu Mureş 
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Şedinţa din 19 mai 
 
Proiect de hotărâre privind acordarea distincţiei „Pro Urbe”, pentru unele personalităţi cu 
ocazia „Zilelor tîrgumureşene”, ediţia a XV-a, 2011: 
Am insistat să se ia în considerare propunerea făcută de către 170 de cetăţeni ai oraşului 
nostru pentru titlu de cetăţean de onoare, cu toate că acest material nu a ajuns la consilieri. 
Propunerea se referea la Dl. Profesor Dr. Péter Mihály şi Péter Mária. 
Nu am fost de acord ca aceste distincţii să fie oferite oamenilor politici. 
 
Şedinţa din 28 iulie 
 
Proiect de hotărâre privind aprobarea demarării proiectului de parteneriat public-privat având 
ca obiect „Managementul energetic, coroborat cu modernizarea sistemului de iluminat public 
şi crearea reţelei de fibră optică pentru comunicaţii”. 
Am solicitat regândirea materialului, în sensul clarificării avantajelor pentru oraş, care pot 
rezulta dintr-un astfel de parteneriat, iar perioada de 30 de ani pentru care se propunea  
încheierea înţelegerii este nejustificată. 
 
Proiect de hotărâre privind acceptarea propunerii de transmitere a unui imobil din Tîrgu 
Mureş, Piaţa Victoriei, nr. 1 aflat în proprietatea publică a Statului Român din administrarea 
Instituţiei Prefectului Judeţului Mureş în administrarea Consiliului Local Municipal Tîrgu 
Mureş – nu am fost de acord 
 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de fezabilitate şi Indicatorii tehnico-
economici pentru obiectivul „Amenajare piste de biciclete în Municipiul Tîrgu Mureş” 
Pentru ca proiectul pentru solicitare finanţare nerambursabilă să poată fi depus în termen, am 
solicitat aprobarea de urgenţă a acestui material. 
 
Şedinţa din 27 octombrie – am solicitat găsirea unei soluţii echitabile şi acceptabile pentru 
angajaţii coafurii din Piaţa Victoriei nr. 33, deoarece evacuarea acestei unităţi din clădire, pe 
termen scurt pune în imposibilitate angajaţii de a-şi găsi un alt loc de muncă. 
 
Şedinţa din 30 noiembrie – am supus atenţiei executivului că Tîrgu-Mureş se situează pe 
locul 2 pe ţară, având cel mai mare număr de taxe speciale, şi am solicitat să regândim 
politica bugetară a oraşului. Am atras atenţia asupra necesităţii adoptării unor măsuri de 
atragere de investitori în oraşul nostru, realizarea de investiţii care aduc un plus de valoare în 
oraş, pentru a facilita crearea de locuri de muncă bine plătite pentru târgu-mureşeni. 
 
Şedinţa din 22 decembrie – cu privire la mutarea Liceului de Artă în fosta clădire 
administrativă aparţinând S.C. Energomur S.A., am solicitat o analiză mai aprofundată a 
oportunităţii, necesităţii şi utilităţii acestei achiziţii.  
 
Proiect de hotărâre privind schimbarea denumirii Şcolii Generale Nr. 2 din mun. Tîrgu Mureş 
în „Gimnaziul Dr. Bernády György Általános Iskola” – proiect aprobat. 
 
 Cu stimă, 
 
 Peti András 
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Peti András helyi tanácsos tevékenységi beszámolója a 2011-es évre 

 
 

A 2011-es év szakmai szempontból termékenynek bizonyult, számos 
tevékenységgel és eredménnyel. A tavalyi év folyamán is két síkon munkálkodtam: 
Marosvásárhelyen mint helyi tanácsos, Bukarestben pedig a Környezetvédelmi és 
Erdészeti Minisztérium kabinetjének keretében Borbély László Miniszter úr személyes 
tanácsosaként. A kettős tevékenység segítségemre volt abban, hogy egészében lássam az 
emberek gondjait és megoldásokat találjak ezekre. 

Bukarestben szerzett tapasztalataim hasznomra váltak a marosvásárhelyi közösség 
általános problémáinak integrált megoldásában.   
 

Az új tanügyi törvény hatályba lépése a helyi tanácsokat is új feladatkörökkel 
ruházta fel, és emiatt kineveztek megyei jogú városunk több tanügyi egységének 
Igazgatótanácsaiba: 
 - FRIEDRICH   SCHILLER középiskola és óvoda; 
 - Művészeti Líceum; 
 - EMIL A. DANDEA Iskolacsoport; 
 - STEFÁNIA napközi otthonos óvoda; 
 - 16-os számú napközi otthonos óvoda. 
 

A bemutatott tevékenységi időszakban több ízben határozattervezeteket 
indítványoztam, módosításokat javasoltam és továbbítottam a marosvásárhelyiek 
megkereséseit, a következőképpen: 
 
Február 8-i ülés  
 
Határozattervezet egy legtöbb 15.910.271 euró vagy lejben megfelelő összegű szállítói hitel 
szerződésének jóváhagyásához, helyi érdekű nyilvános beruházások megvalósítása 
érdekében: 
Nem értettem egyet, mert hosszú távon túlságosan megterhelné a várost, ehelyett elsősorban 
a hozzáadott értékkel bíró beruházásokat kellene támogatni, amelyek növelnék a helyi 
költségvetés bevételeit. 
 
Határozattervezet arról, hogy a Marosvásárhely megyei jogú városhoz tartozó állami 
közoktatási intézmények homlokzatára felkerülő, ezeket magyar nyelven is megnevező 
feliratok elkészítésének és kifüggesztésének költségei teljes egészében a helyi 
költségvetésből legyenek finanszírozva  – jóváhagyott tervezet.  
 
Március 31-i ülés 
2011. március 31-i 105-ös sz. Helyi Tanácsi Határozat  Marosvásárhely megyei jogú 
város 2011-es költségvetésének kiigazításáról. Javaslatomra a Vallási szolgáltatások 
fejezetbe sikerült belefoglalni a Marosvásárhelyi VIII-as sz. Cserealjai Református 
Egyházközség óvodájának megvalósítását.  
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Május 19-i ülés 
 
Határozattervezet a 2011-es Pro Urbe kitüntetés odaítéléséről, bizonyos kiválóságoknak, a 
XV. Marosvásárhelyi Napok alkalmából: 
Szorgalmaztam, hogy vegyék figyelembe városunk 170 polgárának a díszpolgári címre 
vonatkozó javaslatát, noha ez a dokumentum nem jutott el a tanácsosokig. 
Az indítvány Dr. Péter Mihály professzor úr és Dr. Péter Mária személyére vonatkozott. 
Nem egyeztem bele abba, hogy ezt a kitüntetést politikusok kapják meg. 
 
Július 28-i ülés 
 
Határozattervezet az Energetikai menedzsment, a közvilágítási rendszer korszerűsítése és 
optikai szálas kommunikációs hálózat létesítése nevű állami-magán partnerségben 
kivitelezendő projekt elkezdésének jóváhagyásáról. 
Kértem, hogy gondolják át az anyagot, éspedig tisztázzák, hogy milyen előnyök 
származnának a városnak egy ilyen projektből; nem indokolt az egyezmény 30 éves 
időtartamra való megkötésének javaslata. 
 
Határozattervezet a Marosvásárhely, Győzelem tér 1. sz. alatti, a Román Állam 
köztulajdonában levő ingatlannak Maros Megye Kormánybiztosi Hivatalának ügykezeléséből 
Marosvásárhely Megyei Jogú Város Tanácsának ügykezelésébe történő átutalására vonatkozó 
javaslat jóváhagyásáról – elleneztem. 
 
Határozattervezet a Bicikliutak kiépítése Marosvásárhely Megyei Jogú Városban nevű 
létesítmény Megvalósíthatósági tanulmányának és Műszaki-gazdasági mutatóinak 
jóváhagyásáról. 
Kértem a sürgősségi eljárásban történő jóváhagyást, annak érdekében, hogy a vissza nem 
térítendő finanszírozást igénylő pályázatot határidőben lehessen benyújtani. 
 
Október 27-i ülés – kértem, hogy találjanak a Győzelem tér 33. sz. alatti fodrászat 
alkalmazottai számára egy méltányos és elfogadható megoldást, mivel ha ezt az egységet 
kilakoltatják az épületből, az alkalmazottak rövid távon nehéz helyzetbe kerülnének, mert 
nemigen találnának maguknak más munkahelyet. 
 
November 30-i ülés – felhívtam a végrehajtó testület figyelmét arra, hogy Marosvásárhely 
ország szinten a 2. helyet foglalja el a különleges illetékek számának tekintetében, és kértem, 
hogy gondoljuk át a város költségvetési politikáját. Rámutattam, mennyire szükség van olyan 
intézkedések foganatosítására, amelyek befektetőket vonzanak városunkba, többletértéket 
teremtő beruházásokra, amelyek kedveznek a jól fizető munkahelyek teremtésének a 
marosvásárhelyiek számára. 
 
December 22-i ülés – a Művészeti Líceum átköltöztetésével kapcsolatban, a volt Energomur 
Rt. hivatali épületébe, kértem, hogy készítsenek mélyrehatóbb elemzést ez épület 
megszerzésének célszerűségéről, szükségességéről és hasznosságáról.  
 
Határozattervezet arról, hogy Marosvásárhely megyei jogú város 2-es sz. Általános 
Iskolájának új neve Gimnaziul Dr. Bernády György Általános Iskola legyen – jóváhagyott 
határozat.  
        Tisztelettel, Peti András 
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